

CHINESE JOURNAL OF
SOCIOLOGY

社会

上海大学主办 1981年10月创刊 双月刊 2020年5月20日出版

SHEHUI
2020-3
第40卷

第三届中国出版政府奖

第一届中国出版政府奖提名奖

中国百强报刊

国家社科基金资助期刊

教育部名刊工程入选期刊

中文社会科学引文索引(CSSCI)源刊

全国中文核心期刊

中国人文社会科学核心期刊

美国EBSCOhost数据库源刊



万方数据

专题一：百年韦伯

李荣山

- 1 权力与伦理：韦伯支配社会学中的国家理由问题

蔡博方

- 32 通过“合意”建构的三元行动理论：重探韦伯的
《关于理解社会学的一些范畴》

秦鹏飞

- 58 “祭祀不祈”与“内尽己心”：以祭礼中的“鬼神”
为例论儒家思想的“理性主义”

专题二：公平与效率

许琪 贺光烨 胡洁

- 88 市场化与中国民众社会公平感的变迁：2005—2015

毕向阳 李沫

- 117 在公平与效率之间：对北京市养老资源的空间分析

林浩舟

- 148 自由心证制度的本土实践
以我国西南地区基层环境侵权案件为分析对象

张亚辉

- 173 道德之债：莫斯对印欧人礼物的研究

张帆 吴愈晓

- 212 与祖辈同住：当前中国家庭的三代居住安排与青少年的学业表现

LI Rongshan

- 1 Power and Ethics: Reason of State in Max Weber's Sociology of Domination

TSAI Po-Fang

- 32 A Ternary Action Theory Based on the Concept of "Einverständnis": Revisiting the Typologies of Action and Order in Max Weber's "On Some Categories of Interpretive Sociology"

QIN Pengfei

- 58 Supernatural Beings and Confucian Rationalism

XU Qi HE Guangye HU Jie

- 88 Marketization and Change of Perceptions about Distributive Justice in China: 2005—2015

BI Xiangyang LI Mo

- 117 Equity vs. Efficiency: A Spatial Analysis of Residential Aged Care Resources in Beijing

LIN Haozhou

- 148 “Intime Conviction” in Chinese Judicial Procedure: An Example of an Environmental Torts Case

ZHANG Yahui

- 173 Moral *Obligatio*: Marcel Mauss’s Study on the Indo-Europeans’ Gift

ZHANG Fan WU Yuxiao

- 212 Living with Grandparents: Multi-Generational Families and Academic Performance of Grandchildren in China